
Protokół Nr XXXVI/2017
 z sesji Rady Gminy Barciany

 z dnia  26 lipca 2017 r.

 
Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas otworzyła XXXVI sesję Rady
Gminy Barciany. Powitała Wójta Gminy Barciany – Ryszarda Kozyrę, Sekretarza Gminy – Annę
Tereszko, Skarbnika Gminy – Iwonę Bepirszcz,  Wicestarostę Powiatu Kętrzyńskiego – Michała
Krasińskiego. Powitała następnie  zaproszonych gości: Dyrektora Zespołu Szkół w Barcianach –
Witolda Bogdanowicza, Prezesa ZGK Spółka z o.o. – Jacka Sapelę.  Powitała następnie sołtysów i
protokolantkę. Powitała członków Rady Gminy Barciany i na podstawie listy obecności stwierdziła
quorum – 14 obecnych radnych. Powiedziała, że nieobecny jest Radny Gminy – Zbigniew Stanicki.
 
Ad 2. Powołanie sekretarza obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że kolejnym
punktem  sesji  jest  powołanie  sekretarza  obrad.  Na  sekretarza  obrad  powołała
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Wiesława Gajdowskiego.

Ad 3. Przyjęcie protokołu z XXXV sesji Rady Gminy.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  stwierdziła,  że  protokół
z XXXV sesji z dnia  20 czerwca br. był wyłożony na pół godziny przed sesją. Zapytała, czy są
uwagi  do  treści  protokołu.  Uwag  nie  zgłoszono.  Zapytała  następnie,  kto  jest  za  przyjęciem
protokołu.  W głosowaniu  jawnym  za  przyjęciem  protokołu  z  poprzedniej  sesji  głosowało  13
radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu.

Ad 4. Przedstawienie porządku obrad – wnioski o zmianę porządku.

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała,  że
zgodnie  z  §  25  ust.  3  Statutu  Gminy Barciany Radni  otrzymali  powiadomienie  o  sesji  wraz  
z materiałami 7 dni przed sesją.  Dodała, że zgodnie z § 31 Statutu Gminy można przedstawiać
wnioski  w sprawie  zmian  porządku  obrad.  Stwierdziła,  że  na  jej  ręce  wpłynął  wniosek  Wójta
Gminy  Barciany,  który  przedstawiła,  a  następnie  poddała  ten  wniosek  pod  głosowanie.  W
głosowaniu  jawnym  wniosek  został  przyjęty  15  głosami  za.  Następnie  Przewodnicząca  Rady
Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  przedstawiła  porządek  obrad  po  dokonanych
zmianach: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2.  Powołanie sekretarza obrad.
3.  Przyjęcie protokołu z  XXXV sesji Rady Gminy.
4.  Przedstawienie porządku  obrad sesji - wnioski o zmianę porządku.
5. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesjami.
6. Interpelacje i zapytania Radnych.
7. Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  Barciany na lata 2017-
2031.
8.  Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok.
9. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale Nr XIV/100/2015 Rady Gminy Barciany z dnia 20
listopada 2015 r. w sprawie opłaty targowej.
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10. Projekt uchwały w sprawie powierzenia Zakładowi Gospodarki Komunalnej w Barcianach Sp. z o.
o.  z siedzibą  w Barcianach  zadania  własnego  Gminy  Barciany  w  zakresie  gospodarki  odpadami
komunalnymi  oraz  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  przez  Gminę  Barciany  umowy  wykonawczej
niezbędnej dla realizacji projektu pn.: „Budowa Punktów Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych
dla Gminy Barciany,  Miasta  i  Gminy Bisztynek oraz  Gminy Kętrzyn i  Miasta Kętrzyn’’  w ramach
Programu  Operacyjnego  Infrastruktura  i  Środowisko  2014  –  2020  Oś  Priorytetowa  II-  Ochrona
Środowiska,  w tym Działanie 2.2 Gospodarka odpadami komunalnymi, Typ projektu 2.2.  którego
źródłem finansowania   jest Fundusz Spójności.  
 11.  Projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Regulaminu utrzymania czystości i porządku w Gminie
Barciany".
12. Projekt  uchwały w  sprawie  stwierdzenia  przekształcenia  Zespołu  Szkół  w  Drogoszach   w
ośmioletnią Szkołę Podstawową w Drogoszach.
13. Projekt  uchwały  w  sprawie  stwierdzenia  przekształcenia  Zespołu  Szkół  w  Barcianach  w
ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Straży Granicznej w Barcianach.
14. Projekt  uchwały  w  sprawie  stwierdzenia  przekształcenia  Zespołu  Szkół  w  Mołtajnach  w
ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Jana Pawła II w Mołtajnach.
15. Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół w Windzie w ośmioletnią
Szkołę Podstawową w Windzie.
16. Projekt uchwały  w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/140/2016 Rady Gminy Barciany z dnia 29
lutego  2016  r.  w  sprawie  zorganizowania  wspólnej  obsługi  administracyjnej,  finansowej  i
organizacyjnej prowadzonych szkół i przedszkola.
17. Projekt uchwały w sprawie określenia przeznaczenia mienia dotychczasowych Zespołów Szkół
oraz przyjęcia należności i zobowiązań przez szkoły podstawowe po ich  przekształceniu.
18. Projekt  uchwały w  sprawie  utworzenia  wydzielonych  rachunków  dochodów  w  jednostkach
budżetowych Gminy Barciany, określenie źródeł dochodów i wydatków nimi finansowanych.
19. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
20. Wolne wnioski i informacje.                                                                                                                          
21. Wnioski mieszkańców.                                                                                                                                   
22.  Sprawy różne.                                                                                                                                             
23. Zakończenie obrad.

Ad  5.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym punktem obrad jest  informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i
działaniach między sesjami. Poprosiła o przedstawienie informacji Wójta Gminy o pracach Wójta w
okresie międzysesyjnym, a zwłaszcza o wykonaniu uchwał Rady.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra przedstawił informację o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i
pracach w okresie międzysesyjnym (informacja stanowi załącznik do protokołu). 
Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za  złożoną
informację.

Ad 6. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie
interpelacji i zapytań Radnych.

Wiceprzewodniczący  Rady  –Adam  Robert  Prokop  zgłosił  interpelacje  w  sprawie  poprawienia
dachówek na dachu budynku Świetlicy w Aptyntach. Zgłosił także na prośbę sołtysa z Bobrowa
interpelację w sprawie wycięcie zakrzaczeń i naprawy drogi w stronę Państwa Góreckich, drogi
Bobrowo-Gęsiki  oraz  dodał,  że  przy  drodze  powiatowej  w  Bobrowie  na  zakręcie  znajdują  się
zakrzaczenia utrudniające widoczność.
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Radny Piotr Drozd zgłosił interpelację w sprawie remontu drogi gminnej na odcinku w kierunku
Dobrzykowa.  Dodał,  że  należałoby  tam  również  wyciąć  zakrzaczenia.  Zgłosił  także  kolejną
interpelacje dotyczącą rzeki na terenie gminy Barciany. Uzasadnił, że wielokrotnie zgłaszał, pisał,
składał  interpelacje  do  zarządu Melioracji  Oddział  w Mrągowie  i  do  dziś  dnia  nic  nie  zostało
zrobione.  Poinformował,  że nie  ma wiele  wody w tych rzekach,  ale  nie  wiadomo,  jaka będzie
intensywność opadów, jeżeli  będzie większa, to ponownie ich użytki zielone zostaną zalane tak
samo  jak  drogi  gminne  czy  powiatowe,  czy  mosty.  Poprosił  o  przekazanie  tej  interpelacji  do
Marszałka, bo widoczna jest opieszałość ze strony zarządu  melioracji. Zapytał następnie Wójta o
możliwość  dofinansowania  gminy do dróg powiatowych,  gdyż  usłyszał,  iż  powiat  twierdzi,  że
gmina nie dokłada i nie inwestuje w drogi powiatowe.

Radna Małgorzat Mateusiak zgłosiła interpelację dotyczącą  prośby o skoszenie  trawy na poboczu
drogi z Frączkowa do Wielewa. 

Radny Stanisław Symonowicz  –  zgłosił  interpelacje  dotyczącą  wycięcie  krzaków na  drodze  w
Radoszach za Panem Owerko za startym cmentarzem położonym na działce 222. 

Radny Robert  Gastołek– zgłosił interpelacje dotyczącą drogi powiatowej na odcinku Dębiany –
Ogródki. Uzasadnił, że są tam duże doły i trzeba je podsypać, dodał, że była tam równiarka, ale
dużych dołów i równiarka nie dała radę wyrównać.

Radna Eugenia Gbur poprosiła w im. mieszkańców  o wyrównanie drogi z osiedla w Mołtajanach
do szkoły, uzasadniła, że są tam bardzo duże doły.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  zgłosiła  interpelacje  w
sprawie drogi powiatowej na odcinku od Kiemławek Wielkich do Windy, poprosiła o usuniecie
zakrzaczeń, bo pobocza są bardzo zarośnięte.

Radny Roman Głód– zgłosił interpelacje dotyczącą drogi wojewódzkiej za Barcianami w kierunku
Kętrzyna, zapytał w jaki sposób można oznakować tę drogę, by nie dochodziło do wypadków. 

Radna Agnieszka Kuczewska zgłosiła  interpelację  w sprawie  drogi  powiatowej  Winda – Nowa
Różanka od strony Nowej Różanki.  Poinformowała,  że krzaki są tam wycinane,  ale opieszale i
dodała, że był tam kolejny wypadek.  Samochody w żaden sposób nie mogą się tam minąć, gdyż
krzaki zasłaniają i wykładają się na jezdnię oraz są dziury, zakrzaczenia. Należy również zebrać
pobocza.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy –  Wiesław Gajdowski  dodał,  że  wracał  tą  drogą,  bo  droga
wojewódzka  została  zablokowana,  bo  był  wypadek  drogowy i  potwierdza  interpelację  Radnej
Agnieszki Kuczewskiej- aby minąć się z samochodami, to jeden  musi zjechać na pobocze.

Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Ad 7 - 8.  Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła  Panią
Skarbnik o omówienie zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2017-
2031 oraz zmian w budżecie gminy na 2017 rok.  

Skarbnik  Gminy  –  Iwona  Bepirszcz  powiedziała,  że  zmian  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej
wynikają ze zmian w budżecie.  Przedstawiła zaistniałe zmiany:

DOCHODY:
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W związku z umową z marszałkiem Województwa Warmińsko – Mazurskiego na dofinansowanie
zadania:
 w rozdziale 60016 drogi publiczne gminne 
-  w § 6300 Dotacja  celowe otrzymana na dofinansowanie inwestycji  II  etap przebudowy drogi
Garbnik – Wilkowo-Małe zwiększa się plan dochodów kwota 90.000,00 zł. 
Decyzją Wojewody Warmińsko-Mazurskiego Nr FK 129/2017 z dnia 7 lipca 2017 r.  dokonano
zmian w planie dochodów: 
w rozdziale 85215 dodatki mieszkaniowe 
- w § 2010 dotacja na dodatki energetyczne zwiększa się plan dochodów o kwotę 2.004,00 zł. 
Decyzją Wojewody Warmińsko-Mazurskiego Nr FK 131/2017 z dnia 12 lipca 2017 r dokonano
zmian w planie dochodów: 
w rozdziale 85216 zasiłki stałe 
- w § 2030 dotacje celowe na zasiłki stałe zwiększa się plan dochodów o kwotę 110.139,00 zł. 
Decyzją Wojewody Warmińsko-Mazurskiego Nr FK 132/2017 z dnia 14 lipca 2017 r dokonano
zmian w planie dochodów: 
w rozdziale  85214 zasiłki  okresowe,  celowe i  pomoc w naturze  oraz składki  na ubezpieczenia
emerytalne i rentowe 
- w § 2030 dotacja na zasiłki okresowe zwiększa się plan dochodów o kwotę 58.731,00 zł. 
WYDATKI 
1. W Urzędzie Gminy : 
w rozdziale 60016 drogi publiczne gminne 
-  w  §  6050  wydatki  inwestycyjne  zwiększa  się  plan  wydatków  o  kwotę  90.000,00  zł  na
przedsięwzięcie II etap przebudowy i modernizacji drogi Gminnej Garbnik – Wilkowo Małe. 
2.  Na wniosek Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  w Barcianach w związku z
decyzjami  Wojewody  Warmińsko  –  Mazurskiego  oraz  po  przeanalizowaniu  budżetu  ośrodka
dokonuje się na stępujących zmian: 
- w rozdziale 85214 § 3110 zwiększa się plan wydatków na wypłatę zasiłków okresowych kwota
58.731,00 zł; 
-  w  rozdziale  85216  §  3110  zwiększa  się  plan  wydatków  na  wypłatę  zasiłków stałych  kwota
110.139,00 zł ;
- w rozdziale 85215 § 3110 zwiększa się plan wydatków na wypłatę dodatków energetycznych o
kwotę 1.964,00 zł oraz w § 4300 zwiększa się plan wydatków na zakup usług pozostałych o kwotę
40,00 zł; 
- w rozdziale 85219 § 4010 zmniejsza się plan wydatków na wynagrodzenia osobowe pracowników
o kwotę 16.600,00 zł w § 4300 zwiększa się plan wydatków na zakup usług pozostałych o kwotę
10.000,00 zł; 
- w rozdziale 85510 § 4330 zwiększa się plan wydatków na pokrycie kosztów utrzymania dzieci w
placówkach opiekuńczo - wychowawczych o kwotę 4.000,00 zł; 
- w rozdziale 85214 § 3110 zwiększa się plan wydatków na koszty utrzymania osób bezdomnych w
placówkach o kwotę 2.000,00 zł; 
- w rozdziale 85504 § 4700 zwiększa się plan wydatków na szkolenia pracowników o kwotę 600,00
zł; 
- w rozdziale 85502 § 4010 zmniejsza się plan wydatków na wynagrodzenia osobowe pracowników
a zwiększa się w § 4300 na zakup usług pozostałych o kwotę 1.500,00 zł; 
-  w  rozdziale  85501  świadczenia  wychowawcze  w  §  4010  zmniejsza  się  plan  wydatków  na
wynagrodzenia  pracowników  a  zwiększa  się  w  §  4300  na  zakup  usług  pozostałych  o  kwotę
1.500,00 zł. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas   podziękowała  za
omówienie. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii.
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W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas
poprosiła o przedstawienie wyników opiniowania  projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2017-2031.   

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 5 obecnych członków komisji
pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  Wieloletniej  Prognozy Finansowej
Gminy Barciany na lata 2016-2031.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska  –  5
członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2017-2031.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  5 członków komisji głosowało za, przy 1 wstrzymującym się od głosu pozytywnie zaopiniowało
projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata
2017-2031.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas   podziękowała  za
przedstawienie opinii poszczególnych Komisji  i poprosiła Wiceprzewodniczącego Rady Gminy –
Adama Prokopa  o  odczytanie  treści  projektu  uchwały  w sprawie zmian  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Gminy Barciany na lata 2017-2031.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy –  Adam Prokop odczytał  treść  projektu uchwały  w sprawie
zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2017-2031.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas   podziękowała  za
odczytanie  projektu  uchwały,  po czym poddała  go pod głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 14
radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było
(uchwała stanowi załącznik do protokołu).
 
Następnie  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko – Dyjas   poprosiła  o
przedstawienie wyników opiniowania   projektu uchwały w sprawie zmian  w budżecie gminy na
2017 rok w obrębie poszczególnych Komisji.
     
Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 5 obecnych członków komisji
pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały  w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska –  5
członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały  w sprawie zmian w budżecie gminy
na 2017 rok.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  5 członków komisji za, przy 1 wstrzymującym się od głosu pozytywnie zaopiniowało projekt
uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas podziękowała
za przedstawienie opinii poszczególnych Komisji i  poprosiła Wiceprzewodniczący Rady Gminy-
Wiesława Gajdowskiego o odczytanie treści projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy
na 2017 rok.
 
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Wiesław  Gajdowski  odczytał  projekt  uchwały  w sprawie
zmian  
w budżecie gminy na 2017 rok.

5



Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za odczytanie
projektu  uchwały w sprawie  zmian  w budżecie  gminy na  2017 rok,  po  czym poddała  go  pod
głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów
przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).
 
Ad 9.    Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym  punktem porządku obrad sesji  jest  projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale Nr
XIV/100/2015 Rady Gminy Barciany z dnia 20 listopada 2015 r. w sprawie opłaty targowej.

Skarbnik Gminy Barciany- Iwona Bepirszcz  powiedziała, że w 2015 r. została podjęta uchwała
dotycząca  opłaty  targowej,  §  2  ust.  2  tej  uchwały  brzmiał  „na  inkasenta  opłaty  targowej  w
miejscowości Barciany wyznacza się Genowefę Sobota zamieszkującą w miejscowości Barciany, a
w pozostałych miejscowościach są to sołtysi  poszczególnych sołectw”. Poinformowała,  że Pani
Sobota złożyła wniosek o rezygnację ze stanowiska inkasenta ze względu na stan zdrowia, który nie
pozwala jej pobierać tej opłaty targowej. W związku z tym należało zmienić inkasenta na którego
został wyznaczony Zakład Utrzymania Dróg, Zieleni i Gospodarki Mieszkaniowej w Barcianach.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za omówienie
projektu uchwały. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o przedstawienie
wyników  opiniowania  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w  uchwale  Nr  XIV/100/2015  Rady
Gminy Barciany z dnia 20 listopada 2015 r. w sprawie opłaty targowej

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  6 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale Nr
XIV/100/2015 Rady Gminy Barciany z dnia 20 listopada 2015 r. w sprawie opłaty targowej.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska  - 5
członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  uchwale  Nr
XIV/100/2015 Rady Gminy Barciany z dnia 20 listopada 2015 r. w sprawie opłaty targowej.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 5 obecnych członków komisji
pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale Nr XIV/100/2015 Rady
Gminy Barciany z dnia 20 listopada 2015 r. w sprawie opłaty targowej.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  podziękowała
za przedstawienie opinii  poszczególnych Komisji  i  odczytała treści projektu uchwały w sprawie
zmian w uchwale Nr XIV/100/2015 Rady Gminy Barciany z dnia 20 listopada 2015 r. w sprawie
opłaty targowej i  poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za
przyjęciem projektu  uchwały  głosów przeciw  i  wstrzymujących  się  nie  było  (uchwała  stanowi
załącznik do protokołu).
 
Ad  10.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym  punktem  obrad  jest  projekt  uchwały  w  sprawie  powierzenia  Zakładowi  Gospodarki
Komunalnej w Barcianach Sp. z o. o. z siedzibą w Barcianach zadania własnego Gminy Barciany w
zakresie  gospodarki  odpadami  komunalnymi  oraz  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  przez  Gminę
Barciany  umowy  wykonawczej  niezbędnej  dla  realizacji  projektu  pn.:  „Budowa  Punktów
Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych dla Gminy Barciany, Miasta i Gminy Bisztynek oraz
Gminy Kętrzyn i Miasta Kętrzyn’’ w ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko
2014 – 2020 Oś Priorytetowa II- Ochrona  Środowiska, w tym Działanie 2.2 Gospodarka odpadami
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komunalnymi, Typ projektu 2.2. którego źródłem finansowania   jest Fundusz Spójności, dodała, że
wczoraj  ten projekt  wzbudził  dużo emocji   podczas  posiedzenia komisji  wspólnej,  były bardzo
długie  i  burzliwe  obrady  bowiem  wszystkie  komisje  zebrały  się  pod  jej  przewodnictwem  i
wywiązała się na ten temat dyskusja i poprosiła Wójta Gminy – Ryszarda Kozyrę o omówienie tego
projektu.  

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra – powiedział, że Kętrzyński Związek Międzygminny Gospodarki
Odpadami złożył do NFOŚiGW wniosek pt. „Budowa Punktu Selektywnego Zbierania Odpadów
Komunalnych dla gminy Barciany, miasta i gminy Bisztynek, gminy Kętrzyn i miasta Kętrzyn” ten
wniosek  jest  na  drugiej  pozycji  w  rankingu  z  ilością  67  punktów,  wartość  wniosku  to
6 400 000,00zł w tym dofinansowanie z NFOŚiGW to 4 400 000,00 zł tak mniej więcej jest po ¼
dla  każdego   podmiotu.  Idea  jest  taka,  że  wszystkie  spółki  działające  przy  tych  samorządach
wybudują  punkty  selektywnego  zbierania  odpadów,  gdyż  taki  obowiązek  ciąży  na  gminie  z
oczywistych  względów,  ponieważ  ten  obowiązek  ciąży  na  gminie.  Zostało  uzgodnione,  że  te
obowiązki zostaną przekazane do miejscowych spółek, żeby usprawnić działalność w tym zakresie.
Stąd  ta  decyzja.  Punkty  selektywnej  zbiórki  zobowiązana  jest  prowadzić  każda  z  gmin.  Taki
obowiązek nakłada ustawa o utrzymaniu czystości. Wójt dodał, że wie, że wywiązała się dyskusja.
Jednak przedstawiona uchwała dotyczy powierzenia wykonania zadania. Dyskusja wywiązała się
w temacie innym,  tzn. lokalizacji PSZOK-u, to rozstrzygnie plan. Państwo Radni przyjmą lub nie
przyjmą wskazanej lokalizacji, ale to już będzie odrębny przedmiot dyskusji.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że  dyskusja
dotyczyła lokalizacji, a w tej uchwale chodzi o powierzenie spółce realizacji tego projektu.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za omówienie
projektu uchwały. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o przedstawienie
wyników  opiniowania  projektu  uchwały  w  sprawie  powierzenia  Zakładowi  Gospodarki
Komunalnej w Barcianach Sp. z o. o. z siedzibą w Barcianach zadania własnego Gminy Barciany w
zakresie  gospodarki  odpadami  komunalnymi  oraz  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  przez  Gminę
Barciany  umowy  wykonawczej  niezbędnej  dla  realizacji  projektu  pn.:  „Budowa  Punktów
Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych dla Gminy Barciany, Miasta i Gminy Bisztynek oraz
Gminy Kętrzyn i Miasta Kętrzyn’’ w ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko
2014 – 2020 Oś Priorytetowa II- Ochrona  Środowiska, w tym Działanie 2.2 Gospodarka odpadami
komunalnymi, Typ projektu 2.2. którego źródłem finansowania   jest Fundusz Spójności.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  6 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie powierzenia Zakładowi
Gospodarki Komunalnej w Barcianach Sp. z o. o. z siedzibą w Barcianach zadania własnego Gminy
Barciany w zakresie gospodarki odpadami komunalnymi oraz wyrażenia zgody na zawarcie przez
Gminę Barciany umowy wykonawczej niezbędnej dla realizacji projektu pn.: „Budowa Punktów
Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych dla Gminy Barciany, Miasta i Gminy Bisztynek oraz
Gminy Kętrzyn i Miasta Kętrzyn’’ w ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko
2014 – 2020 Oś Priorytetowa II- Ochrona  Środowiska, w tym Działanie 2.2 Gospodarka odpadami
komunalnymi, Typ projektu 2.2. którego źródłem finansowania   jest Fundusz Spójności.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska  - 4
członków komisji pozytywnie zaopiniowało przy 1 głosie przeciw i braku wstrzymujących się od
głosu projekt uchwały w sprawie powierzenia Zakładowi Gospodarki Komunalnej w Barcianach
Sp.  z  o.  o.  z siedzibą  w Barcianach  zadania  własnego Gminy Barciany w zakresie  gospodarki
odpadami  komunalnymi  oraz  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  przez  Gminę  Barciany  umowy
wykonawczej  niezbędnej  dla  realizacji  projektu  pn.:  „Budowa  Punktów  Selektywnej  Zbiórki
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Odpadów Komunalnych dla Gminy Barciany, Miasta i Gminy Bisztynek oraz Gminy Kętrzyn i
Miasta Kętrzyn’’ w ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko 2014 – 2020 Oś
Priorytetowa II- Ochrona  Środowiska, w tym Działanie 2.2 Gospodarka odpadami komunalnymi,
Typ projektu 2.2. którego źródłem finansowania   jest Fundusz Spójności.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 4 obecnych członków komisji
pozytywnie  zaopiniowało  przy 1  wstrzymującym się  od  głosu  i  braku  głosów przeciw projekt
uchwały  w sprawie  powierzenia  Zakładowi  Gospodarki  Komunalnej  w Barcianach  Sp.  z  o.  o.
z siedzibą  w  Barcianach  zadania  własnego  Gminy  Barciany  w  zakresie  gospodarki  odpadami
komunalnymi  oraz  wyrażenia  zgody na  zawarcie  przez  Gminę  Barciany umowy wykonawczej
niezbędnej  dla  realizacji  projektu  pn.:  „Budowa  Punktów  Selektywnej  Zbiórki  Odpadów
Komunalnych  dla  Gminy  Barciany,  Miasta  i  Gminy  Bisztynek  oraz  Gminy  Kętrzyn  i  Miasta
Kętrzyn’’  w  ramach  Programu  Operacyjnego  Infrastruktura  i  Środowisko  2014  –  2020  Oś
Priorytetowa II- Ochrona  Środowiska, w tym Działanie 2.2 Gospodarka odpadami komunalnymi,
Typ projektu 2.2. którego źródłem finansowania   jest Fundusz Spójności.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  podziękowała
za przedstawienie opinii poszczególnych Komisji i odczytała treści projektu w sprawie powierzenia
Zakładowi  Gospodarki  Komunalnej  w Barcianach Sp.  z  o.  o.  z siedzibą  w Barcianach zadania
własnego Gminy Barciany w zakresie gospodarki odpadami komunalnymi oraz wyrażenia zgody na
zawarcie  przez  Gminę  Barciany  umowy  wykonawczej  niezbędnej  dla  realizacji  projektu  pn.:
„Budowa Punktów Selektywnej  Zbiórki  Odpadów Komunalnych dla  Gminy Barciany,  Miasta  i
Gminy  Bisztynek  oraz  Gminy  Kętrzyn  i  Miasta  Kętrzyn’’ w  ramach  Programu  Operacyjnego
Infrastruktura  i  Środowisko  2014  –  2020  Oś  Priorytetowa  II-  Ochrona   Środowiska,  w  tym
Działanie  2.2  Gospodarka  odpadami  komunalnymi,  Typ  projektu  2.2.  którego  źródłem
finansowania    jest  Fundusz Spójności  poddała  go pod głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 13
radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały przy 1 głosie przeciw i braku wstrzymujących
się od głosu  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad.11.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym punktem obrad  jest  projekt  uchwały  w sprawie  uchwalenia  „Regulaminu  utrzymania
czystości i porządku w Gminie Barciany" poprosiła Sekretarz Gminy – Annę Tereszko o omówienie
tego projektu uchwały.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko – powiedziała, że zgodnie z dyspozycją art. 4 ust. 1 i 2 ustawy o
utrzymaniu czystości i porządku w gminach rada gminy uchwala regulamin utrzymania czystości i
porządku na terenie  danej  gminy,  uchwała ta  jest  aktem prawa miejscowego, treść regulaminu,
który stanowi załącznik do  niniejszej uchwały uwzględnia dyspozycję szczególnie art. 4 ust. 2 pkt
1 litera a oraz zmianę ustawy o utrzymaniu porządku i czystości w gminie z dnia 28 listopada
2014r, ponadto regulamin ten określa, jakie rodzaje odpadów przedsiębiorca ma odebrać z terenu
nieruchomości, a jakie właściciel  nieruchomości może przekazać do punktu selektywnej zbiórki
odpadów,  określa  także  częstotliwość  odbioru  wszelkich  frakcji  odpadów,  podkreśliła  tutaj,  że
wykonując art.  4 ustawy projekt regulaminu utrzymania czystości i porządku został pozytywnie
zaopiniowany przez Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Kętrzynie.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poinformowała, iż podczas
komisji  wspólnej   Wiceprzewodniczący  zaproponował,  żeby  powstała  frakcja  o  innym
nazewnictwie.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko – powiedziała,  że przedyskutowała to   z  radcą prawnym w
związku z tym, że nie ma definicji odpadów zmieszanych, a dyrektywa parlamentu europejskiego i
rady z 19 listopada 2008 roku określa jedynie selektywną zbiórkę i to jest jedyna definicja, w której
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to jest, ani w ustawie  o utrzymaniu czystości i porządku w gminie, ani w ustawie o odpadach, ani w
rozporządzeniu, które weszło w życie z dniem 1 lipca 2017r. nie zostało to doprecyzowane de facto
odpadów zmieszanych jakby czy selektywnych no nie ma, w związku z powyższym radca prawny
stoi  na takim stanowisku, aby nie zmieniać po prostu niech idzie to tak, że w kolorze czarnym
odpady zmieszane, też nie ma przesłanki czy rada gminy  może dookreślić to, dlatego bezpieczniej
jest  pozostawić  to  na  takim  etapie  jakim  zostało  to  umieszczone  w  regulaminie  utrzymania
czystości.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra – powiedział, że on  chce się odnieść nie do treści, bo to uzgodnione
z radcą, ale co do zasady, żeby zrozumieć całą ideę, na gminy został nałożony obowiązek mówiąc
krótko  recyklingu  odpadów,  czyli  maksymalnego  wyselekcjonowania  odpadów  i  odzyskania
odpadów,  więc  z  tych  odpadów  trzeba  wybrać  wszystko  co  jest  wartościowe  i  jeszcze  raz
przetworzyć szkło, plastik itd. co się da. Poinformował, że nie ma pojęcia zmieszanych odpadów,
gdyż toby świadczyło o tym, że część sortujemy, a część nie sortujemy, jeżeli można mówić o jakieś
frakcji to pozostałe odpady, które pozostały po sortowaniu odpadów, które nie dały się posortować,
nazewnictwo  pozostanie.  Unia  narzuciła,  że  nie  można  odpadów  nieposortowanych  wozić  na
wysypisko śmieci, odpady powinny przedtem zostać posortowane, w związku z tym te odpady tzw.
zmieszane  jadą  na  tzw.  sito  na  taką  maszynę,  która  jeszcze  je  rozsortowywuje,  nie  używa się
nazewnictwa odpady zmieszane w prawodawstwie, używa się je zwyczajowo.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za omówienie
projektu uchwały. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o przedstawienie
wyników opiniowania projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Regulaminu utrzymania czystości i
porządku w Gminie Barciany".

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-   5  członków  komisji  pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia
„Regulaminu utrzymania czystości i porządku w Gminie Barciany".

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Marianna Stefańska  - 4
członków komisji  pozytywnie  zaopiniowało  przy 1 głosie  wstrzymującym się  od  głosu  projekt
uchwały w sprawie uchwalenia „Regulaminu utrzymania czystości i porządku w Gminie Barciany".
Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 5 obecnych członków komisji
pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  „Regulaminu  utrzymania
czystości i porządku w Gminie Barciany".
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas  podziękowała
za przedstawienie opinii poszczególnych Komisji i odczytała treści projektu w sprawie uchwalenia
„Regulaminu utrzymania czystości i porządku w Gminie Barciany" poddała go pod głosowanie. W
głosowaniu jawnym 13 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały przy 1 wstrzymującym
się  od  głosu  i  braku  głosów  przeciw   (uchwała  stanowi  załącznik  do  protokołu).

Ad 12-15.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że
kolejne cztery punkty obrad są analogiczne z wyjątkiem tego, że się zmieniają nazwy szkół to są
projekty  uchwał  w  sprawie  stwierdzenia  przekształcenia  Zespołu  Szkół  w  Drogoszach   w
ośmioletnią  Szkołę  Podstawową  w Drogoszach;  stwierdzenia  przekształcenia  Zespołu  Szkół  w
Barcianach w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Straży Granicznej w Barcianach; stwierdzenia
przekształcenia Zespołu Szkół w Mołtajnach w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Jana Pawła II
w  Mołtajnach;  stwierdzenia  przekształcenia  Zespołu  Szkół  w  Windzie  w  ośmioletnią  Szkołę
Podstawową w Windzie  i  poprosiła  o  przedstawienie  tych  projektów Sekretarz  Gminy –  Annę
Tereszko.
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Sekretarz Gminy – Anna Tereszko – powiedziała, że jak na początku tego roku zaznaczała, że 1
wrzesień 2017r. jest to pokaźna rewolucja w systemie oświaty,  do końca marca zostały podjęte
uchwały tzw. uchwały sieciowe, które doprecyzowały, jak będzie wyglądała ośmioklasowa szkoła
podstawowa  z  obwodami  szkolnymi,  następny  etap  jest  wywołany  przez  art.  191  ustawy
wdrażającej prawo oświatowe, który mówi, że z dniem 1 września 2017r. zespoły publicznych szkół
w skład, którego wchodzi jedyna 6- letnia szkoła podstawowa i dotychczasowe gimnazjum, staje się
8- letnią szkołą podstawową, ten artykuł również daje obowiązek dla organów  stanowiących o
podjęcie  uchwał  do  30  listopada  2017r.  o  stwierdzeniu  o  tym,  że  dany  zespół  szkół  został
przekształcony w ośmioletnią szkołę podstawową, analogicznie jest to sytuacja taka, jak mamy u
siebie na terenie gminy 4 zespoły szkół jeszcze do 31 sierpnia 2017r., które to z dniem 1 września
staną  się  ośmioletnimi  szkołami   podstawowymi  w   tym,  że  też  artykule  191  ustawodawca
dookreślił,  że  ta  uchwała  podjęta  poprzez organ stanowiący jest  zarazem aktem założycielskim
danej  szkoły,  dlatego  analogicznie  te  4  uchwały,  które  zmieniają  jedynie  nazwę  stwierdzenia
przekształcenie danego zespołu szkół czy to w Barcianach, w Mołtajnach, Drogoszach i Windzie i
analogicznie jest ta sama sytuacja. Dodała, że w związku z tym, że 1 września  za pasem, więc cały
pakiet  tych  uchwał,  które  będą  też  potrzebne  dla  szkół  do  zmian  NIP.  I  podobnych  decyzji
formalnych. Natomiast klasy gimnazjalne będą wygaszane z każdym rokiem, czyli do 31 sierpnia
2019r.  jak  to  określił  ustawodawca  i  w  prawie  oświatowym  i  w  ustawie  wdrażającej  prawo
oświatowe.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za omówienie
projektów uchwał i powiedziała, że wyręczy wszystkich przewodniczących. Stwierdziła, że podczas
wspólnego  posiedzenia  komisji  byli  obecni  członkowie  komisji,  wszyscy byli  za  pozytywnym
zaopiniowaniem wszystkich czterech uchwał. Dodała, że są to formalne uchwały i konieczne do
prawidłowego  funkcjonowania  szkół,  więc  nie  wymagają  większej  dyskusji  i  odczytała  treści
projektu  w  sprawie  stwierdzenia  przekształcenia  Zespołu  Szkół  w Drogoszach   w  ośmioletnią
Szkołę  Podstawową  w  Drogoszach  i  poddała  go  pod  głosowanie.  W głosowaniu  jawnym  14
radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały przy braku wstrzymującym się i braku głosów
przeciw  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).
Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas odczytała treści projektu w
sprawie  stwierdzenia  przekształcenia  Zespołu  Szkół  w  Barcianach  w  ośmioletnią  Szkołę
Podstawową im.  Straży Granicznej  w Barcianach i  poddała go pod głosowanie.  W głosowaniu
jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały przy braku wstrzymującym się i
braku głosów przeciw  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy-  Adama  Prokopa   o  odczytanie  treści  projektu  uchwały  w
sprawie  stwierdzenia  przekształcenia  Zespołu  Szkół  w  Mołtajnach  w  ośmioletnią  Szkołę
Podstawową im. Jana Pawła II w Mołtajnach. 
Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Adam  Prokop  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie
stwierdzenia przekształcenia Zespołu Szkół w Mołtajnach w ośmioletnią Szkołę Podstawową im.
Jana Pawła II w Mołtajnach. 
Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękował za odczytanie
projektu  uchwały  w  sprawie  stwierdzenia  przekształcenia  Zespołu  Szkół  w  Mołtajnach  w
ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Jana Pawła II w Mołtajnach i poddała go pod głosowanie. W
głosowaniu  jawnym  14  radnych  głosowało  za  przyjęciem  projektu  uchwały  przy  braku
wstrzymującym się i braku głosów przeciw  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła
Wiceprzewodniczący Rady Gminy- Wiesława Gajdowskiego o odczytanie treści projektu uchwały
stwierdzenia  przekształcenia  Zespołu  Szkół  w  Windzie  w  ośmioletnią  Szkołę  Podstawową  w
Windzie
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy  –  Wiesław  Gajdowski  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie
stwierdzenia  przekształcenia  Zespołu  Szkół  w  Windzie  w  ośmioletnią  Szkołę  Podstawową  w
Windzie.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za odczytanie
treści  projektu  uchwały  w  sprawie  stwierdzenia  przekształcenia  Zespołu  Szkół  w  Windzie  w
ośmioletnią Szkołę Podstawową w Windzie i poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym
14 radnych  głosowało  za  przyjęciem projektu  uchwały przy braku wstrzymującym się  i  braku
głosów przeciw  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad 16.   Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas powiedziała,  że
kolejnym punktem obrad jest  projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/140/2016
Rady  Gminy  Barciany  z  dnia  29  lutego  2016  r.  w  sprawie  zorganizowania  wspólnej  obsługi
administracyjnej,  finansowej  i  organizacyjnej  prowadzonych  szkół  i  przedszkola  poprosiła
Sekretarz Gminy – Annę Tereszko o omówienie projektu tej uchwały.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko – powiedziała, że niniejszy projekt uchwały dotyczy wspólnej
obsługi  administracyjnej, finansowej i organizacyjnej prowadzonych szkół w związku z tym, że z
dniem 1 września nie będzie już zespół szkół, a w poprzedniej uchwale było prowadzenie obsługi
zespołu szkół, jest to uchwała techniczna dająca do dalszej pracy możliwości, ale już prowadzenia 8
letnich szkół podstawowych- Szkoły Podstawowej im.  Straży Granicznej  w Barcianach,  Szkoły
Podstawowej  w  Drogoszach,  Szkoły  Podstawowej  im.  Jana  Pawła  II  w  Mołtajnach,  Szkoły
Podstawowej  w  Windzie  i  oczywiście  Publicznego  Przedszkola  Samorządowego  w Barcianach
wraz z oddziałami zamiejscowymi w Drogoszach, Windzie i Mołtajnach.
Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że podobną w
treści  uchwałę  podejmowali  radni  rok  temu  w  lutym  2016r.  Obecny  projekt  wszyscy  radni
zaopiniowali pozytywnie. Dlatego też tutaj więcej komentarzy nie było i odczytała treści projektu
uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/140/2016 Rady Gminy Barciany z dnia 29 lutego
2016 r. w sprawie zorganizowania wspólnej obsługi administracyjnej, finansowej i organizacyjnej
prowadzonych szkół i przedszkola i poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 radnych
głosowało za przyjęciem projektu uchwały przy braku wstrzymującym się i braku głosów przeciw
(uchwała stanowi załącznik do protokołu).
Ad 17.   Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas powiedziała,  że
kolejnym  punktem  obrad  jest  projektu  uchwały  w  sprawie  określenia  przeznaczenia  mienia
dotychczasowych  Zespołów  Szkół  oraz  przyjęcia  należności  i  zobowiązań  przez  szkoły
podstawowe po ich  przekształceniu. Poprosiła Skarbnik Gminy – Iwonę Bepirszcz o omówienie
projektu tej uchwały.

Skarbnik  Gminy –  Iwona Bepirszcz  powiedział,  że  31  sierpnia  zespoły szkół  w naszej  gminie
przestają istnieć, od 1 września rozpoczynają prace szkoły podstawowe, w związku z tym  majątek,
zobowiązania oraz należności zespołu szkół muszą być przejęte przez konkretne placówki, czyli
przez szkoły podstawowe, w związku z tym niezbędne jest podjęcie tej uchwały ponieważ, nawet
ustawa o finansach publicznych w art. 12 ust. 3, 5 mówi o tym, że organ prowadzący ma obowiązek
określić przeznaczenie mienia znajdującego się w zarządzie likwidowanych jednostek budżetowych
jak  również,  może  zdecydować  o   przejęciu  należności,  zobowiązań  likwidowanych  lub
połączonych  jednostek  ze  względu  na  to  potrzebujemy tej  uchwały,  żeby  majątek  tych  szkół,
zobowiązania, należności znalazły się  w szkołach podstawowych.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedział,  że ten projekt
uchwały był  również zaopiniowany przez wszystkich członków komisji  pozytywnie i  odczytała
treści  projektu  uchwały w sprawie  określenia  przeznaczenia mienia  dotychczasowych zespołów
szkół oraz przyjęcia należności i zobowiązań przez szkoły podstawowe po ich  przekształceniu i
poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem projektu

11



uchwały przy braku wstrzymującym się i braku głosów przeciw  (uchwała stanowi załącznik do
protokołu).

Ad 18.   Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas powiedziała,  że
kolejnym punktem obrad jest  projektu uchwały w sprawie utworzenia wydzielonych rachunków
dochodów w jednostkach budżetowych Gminy Barciany, określenie źródeł dochodów i wydatków
nimi  finansowanych  i  poprosiła  Skarbnik  Gminy –  Iwonę Bepirszcz  o  omówienie  projektu  tej
uchwały.

Skarbnik  Gminy –  Iwona Bepirszcz  powiedział,  że  w tym momencie  każdy zespół  szkół   ma
wydzielony  rachunek dochodów własnych,  głównymi wpływami tych  dochodów są wpłaty za
wyżywienie  uczniów,  nauczycieli,  pracowników  jednostek,  w  momencie  kiedy  przestał  istnieć
zespoły szkó,ł należy pozmieniać wszystkie rachunki bankowe, potrzebna jest uchwała  dotycząca
utworzenia wydzielonych rachunków szkół podstawowych.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedział,  że  podobną
uchwałę podejmowali w tej kwestii radni w związku ze zmiana nazewnictwa i też wyręczyła tutaj
przewodniczących, stwierdziła, że opiniowanie było pozytywne i poprosiła Wiceprzewodniczącego
Rady  Gminy-  Adama  Prokopa   o  odczytanie  treści  projektu  uchwały  w  sprawie  utworzenia
wydzielonych  rachunków  dochodów  w  jednostkach  budżetowych  Gminy  Barciany,  określenie
źródeł dochodów i wydatków nimi finansowanych

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Adam Prokop odczytał projekt uchwały w sprawie utworzenia
wydzielonych  rachunków  dochodów  w  jednostkach  budżetowych  Gminy  Barciany,  określenie
źródeł dochodów i wydatków nimi finansowanych

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za odczytanie
projektu  uchwały  w  sprawie  utworzenia  wydzielonych  rachunków  dochodów  w  jednostkach
budżetowych  Gminy Barciany,  określenie  źródeł  dochodów i  wydatków nimi  finansowanych  i
poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem projektu
uchwały przy braku wstrzymującym się i braku głosów przeciw  (uchwała stanowi załącznik do
protokołu).
  
Ad 19.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poprosiła Wójta Gminy   o
udzielenie odpowiedzi na interpelacje.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra udzielił odpowiedzi na interpelację Radnego Adama Prokopa w
sprawie  dochówek  na  dachu  budynku  w  Świetlicy  w  Aptyntach.  Poinformował,  że  zostanie
przekazana do zarządcy do GOK-u, interpelacja w sprawie wycięcia zakrzaczeń i naprawy drogi w
stronę Państwa Góreckich, droga Bobrowo-Gęsiki zostanie przekazana do ZUDZiGM, natomiast w
sprawie  drogi  powiatowej  w  Bobrowie  na  zakręcie  przekazana  zostanie  do  Zarządu  Dróg
Powiatowych.

Następnie Wójt Gminy – Ryszard Kozyra udzielił odpowiedzi na interpelację Radnego Piotr Drozda
w sprawie drogi gminnej na odcinku w kierunku Dobrzykowa, interpelacje przekazana będzie do
ZUDZiGM.  
Jeżeli  chodzi  o  interpelacje  dotyczącą  rzeki  to  poinformował,  że  ważą  się  dalsze  losy zarządu
melioracji, bo rzeki trafią, albo do  Marszałka, albo do Wojewody. Po tych decyzjach zostanie to
przekazane.  
Wójt odniósł się do kwestii dofinansowania dróg powiatowych, to tradycyjnie, jak długo Starostwo
funkcjonuje,  to  zadanie  50/50  było  realizowane,  zadania  były  realizowane  za  poprzednich
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Starostów, a także za obecnego Starostę. Dodał, że w tej chwili podpisał 3 porozumienia w ramach
finasowania 50/50 tj. dotyczące ulicy Wiosennej, Aptynt i Arklit i to zapewne będzie realizowane.
Jeżeli  chodzi  o dalsze,  dyskusje  o remonty dróg to  po pierwsze trzeba by opracować jednolite
zasady dla całego powiatu, gdyby dało się zachęcić Starostwo Powiatowe, aby więcej w naszej
gminie robiło, to jest w stanie  przekonać radnych, aby w przyszłym budżecie znalazły się stosowne
pieniądze,  bo  nasze  drogi  powiatowe  wymagają  remontu  i  warto  by  było  tu  zainwestować
Starostwo, ale to dotyczy przyszłorocznego budżetu, bo tegoroczny budżet jest w ponad połowie
zrealizowany.

Wójt  Gminy – Ryszard Kozyra w odpowiedzi  na interpelację Radnej  Małgorzaty Mateusiak w
sprawie  prośby o skoszenie  trawy na poboczu drogi z Frączkowa na Wielewo poinformował, że
zostanie przekazana do ZUDZiGM w Barcianach.

Wójt  Gminy  –  Ryszard  Kozyra  udzielił  odpowiedzi  na  interpelację  Radnego  Stanisław
Symonowicza odnośnie drogi w Radoszach za Panem Owerko za cmentarzem startym położonym
na działce 222 w sprawie wycięcia krzaków przekazane zostanie do ZUDZiGM w Barcianach.

Następnie Wójt Gminy – Ryszard Kozyra udzielił  odpowiedzi na interpelację Radnego Roberta
Gastołka  dotyczącą drogi powiatowej na odcinku Dębiany – Ogródki, poinformował, że zostanie
przekazana do Zarządu Dróg Powiatowych.
Wójt Gminy – Ryszard Kozyra w odpowiedzi na interpelację Radnej Eugenii Gbur w sprawie drogi
z osiedla w Mołtajnach do szkoły powiedział, że zostanie przekazana do ZUDZIGM w Barcianach.

Wójt  Gminy –  Ryszard  Kozyra  w odpowiedzi  na interpelację  Przewodniczącej  Rady Gminy –
Wiesławy  Małgorzaty  Kłaczko-Dyjas  w  sprawie  drogi  powiatowej  na  odcinku  od  Kiemławek
Wielkich do Windy w sprawie usuniecie zakrzaczeń poinformował,  że zostanie ona przekazana do
Zarządu Dróg Powiatowych.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra w odpowiedzi na interpelację Radnego Romana Głód dotyczącą
wypadku na drodze wojewódzkiej  za Barcianami w stronę Kętrzyna poinformował,  że zostanie
przekazana do Zarządu Dróg Wojewódzkich, jest  komisja do spraw ruchu drogowego, może znajdą
jakieś rozwiązanie, może skończyć się na ograniczeniu szybkości na tym odcinku.

Wójt  Gminy – Ryszard Kozyra  w odpowiedzi  na interpelację  Radnej  Agnieszki  Kuczewskiej  i
interpelacji Wiceprzewodniczącego Wiesława Gajdowskiego w sprawie drogi powiatowej Winda –
Nowa Różanka poinformował, że zostanie ona przekazana do Zarządu Dróg Powiatowych.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za udzielone
odpowiedzi na interpelacje.  

Ad  20.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym punktem obrad są wolne wnioski i informacje

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że  chciała
przekazać  kilka  informacji.  6  lipca  wpłynęło  do  Urzędu  Gminy  zaproszenie  skierowane  do
Przewodniczącej Rady Gminy w Barcianach informujące, że w dniu 7 lipca w piątek o godz. 14.00
odbędzie  się  sesja  Rady  Powiatu,  której  zasadniczymi  tematami  będą  inwestycje   i  wsparcie
finansowe  dla  szpitala  w  Kętrzynie,  inwestycje  drogowe,  remonty  dróg  powiatowych  i
zabezpieczenie finansowe funkcjonowania szkół w powiecie, było ono skierowane od Pana Starosty
Ryszarda Niedziółki. Zaproszenie ze względu na ważność podejmowanych tematów dla realizacji
zabezpieczenia potrzeb powiatu szczególnie w zakresie poprawy funkcjonowania szpitala, remontu
dróg oraz  pracy działalności szkół. W związku z tym, że była nieobecna ma adnotacje pracownika
obsługującego radę gminy, że ta informacja dotarła do Wiceprzewodniczących tego samego dnia
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wie,  że Wiceprzewodniczący nie  dysponowali  czasem, ale  był  obecny na tej  sesji  Radny Piotr
Drozd cieszy się, że  są skierowane do nich zaproszenia będzie się starać uczestniczyć jednak w
okresie  wakacyjnym  tak  z  dnia  na  dzień  trudno  podjąć  stosowne  kroki.  
Dodała, że dotarły na jej ręce do Rady Gminy Barciany informacje od Warmińsko – Mazurskiego
Konserwatora  Zabytków.Odczytała  informację,  iż  Parafia  Rzymskokatolicka  w  Barcianach
otrzymała  dotacje  na  konserwacje  ambony  II  etap.
Dodała, że również do Rady Gminy wpłynęły podziękowania od Pani Heleny Stany, która była
Przewodniczącą  Kolegium  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  i  oczytała  je.
Poinformowała,  również,  iż  przeanalizowała  plan  pracy Rady Gminy Barciany na  ten  rok  i  w
związku z długotrwałym zwolnieniem Przewodnicząca Komisji Oświaty pewne czynności, pewne
zadania przesuną się na obecny kwartał.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  –  Marianna  Stefańska
poinformowała, że według planu przegląd miejsc rekreacyjnych i placówek oświatowych będzie
teraz w sierpniu. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedział, że w planie są
informacje  o  realizacji  środków  z  funduszu  sołeckiego.  Stwierdziła,  że  była   na  spotkaniu  w
poniedziałek  w  Urzędzie  Gminy,  gdyż   Pan  Wójt  zorganizował  spotkanie  z  sołtysami  i  z
pracownikami informującymi o funduszu sołeckim, prowadziła to spotkanie Pani Skarbnik, został
stworzony  harmonogram  czynności  związanych  z  funduszem  sołeckim  i  według  tego
harmonogramu do 30 września  sołectwa są  zobowiązane  podjąć  stosowne uchwały w ramach
zadań sołeckich. W związku z tym, chciałaby zobaczyć, jaki jest stan realizacji w poprzednim roku
tych funduszy sołeckich, jak sołectwa się wywiązują z podjętych uchwał. Dodała, że rozmawiała z
Przewodniczącym Komisji Budżety i jeżeli chodzi o bieżące  sprawy wszystko tu jest zgodne z
planem,  natomiast  przekieruje  zadanie,  które  było  w  planie  Komisji  Budżetowej  do  Komisji
Samorządu.  Dlatego  prosi  o  przedstawianie  radzie  informacji  o  stanie  realizacji  interpelacji
skierowanych do gminy w I półroczu 2017 r.  Już wcześniej wyraziła konieczność monitorowania
interpelacji  i  poprosiła  Komisję,  na  ile  to  będzie  możliwe,  by tym się  zajęła  i  poinformowała
radnych.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Adam Prokop wrócił do odpadów, korzystając z obecności
sołtysów  i  poinformował,   że  na   pojemnikach  koloru  czarnego  będą  różne  naklejki  „odpady
zmieszane”  będzie  to  pojemnik  przeznaczony  dla  tych  osób,  które  zadeklarowały  segregacje
odpadów i drugi pojemnik koloru czarnego, ale z napisem „pozostałe odpady zmieszane zbierane
selektywnie” dla osób, które zadeklarowały selektywną zbiórkę odpadów, niby niewielka różnica,
ale duża różnica w zbieraniu odpadów i pojemności.

Wójt  Gminy  –  Ryszard  Kozyra  –  zapytał,  czy  w  tym  drugim  przypadku  to  są  odpady
niekompostowane też zmieszane, ale bez kompostu.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Adam Prokop powiedział, że  będzie też pojemnik na odpady
z naklejką bio w kolorze brązowym.

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że  długo na
komisji radni rozmawiali na temat gospodarki odpadami i wie, że droga do właściwej selektywnej
zbiorki odpadów jest bardzo długa i trudna, niemniej jednak trzeba wprowadzać pewne zmiany i
ulepszenia, w związku z wysokimi kosztami odpadów zmieszanych. 

Ad 21. Wnioski mieszkańców.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  o  zgłaszanie
wniosków mieszkańców. Zapytała Witolda Bogdanowicza, czy zakrzaczenia zgłoszone przez niego
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na  poprzedniej  sesji  zostały  usunięte.  Na  poprzedniej  sesji  wspomniał  on  zagrożeniu  na
skrzyżowaniu z drogą wojewódzką, wyjazd w stronę Kotek.  

Witold Bogdanowicz – poinformował, że to zostało skoszone, jeżeli chodzi o wycięcie krzaków, to
na razie wycięto do Frączkowa, a reszta jak Prezes Jacek Sapela mówi, że za miesiąc mniej więcej.

Prezes ZGK Sp z o.o.  – Jacek Sapela – dodał, że  są w trakcie realizacji tego zadania  w ramach
usługi zleconej przez Zarząd Dróg Powiatowych w Kętrzynie.

Wniosków mieszkańców nie zgłoszono.

Ad 22. Sprawy różne.

 Wicestarosta  Powiatu  Kętrzyńskiego  –  Michał  Krasiński  powiedział,  że  on  chciałby  się
wypowiedzieć w trzech różnych sprawach . Na wstępie to chciałby pogratulować  i dodał, że patrzy
z zazdrością na współprace radnych miedzy sobą,  na dyskusję,  doskonałą na współpracę z Panem
Wójtem, z Panią Sekretarz, z Panią Skarbnik. Myśli, że w imieniu Radnych Powiatowych mógłby
powiedzieć,  że wszyscy zazdroszczą tej  atmosfery,  jaka panuje na sesji  Rady Gminy Barciany.
Po  pierwsze  chciał  przekazać  informację  na  temat  sesji,  wydarzeń,  które  miały  miejsce  w
poniedziałek, na ile nowe sytuacje budżetowe i zawirowania budżetowe docierają, bo może być ta
informacja zniekształcona, poprzez zdjęcie, cofniecie proponowanych zmian do budżetu poprzez
grupę Radnych. Na dzisiaj zaplanowane inwestycje w gminie Barciany na 1 037 000,00 zł to  e
dokumentacja na drogę Krelikiejmy – Kolwiny, wykonanie za 900 000,00 zł remontu drogi Garbno
– Skandawa i  37 000,00zł na dokumentację naprawy  mostu w miejscowości  Krelikiejmy, dzisiaj z
99%  pewnością można stwierdzić, że te inwestycje nie będą miały miejsca w 2017r. bo tu jest
kazus czasu, Pani Skarbnik na pewno potwierdzi, że tryb przetargu na kredyt trybu europejskiego,
to sama procedura  przetargu to jest około 40 dni,  plus zapytania ofertowe, ewentualne przetargi, a
wiec  tych  inwestycji  po  poniedziałkowej  sesji  wiadomo,  że  będzie  ze  względu  na  terminy.
Ogłaszanie przetargu pod koniec września,  nawet w połowie września,  nie wie czy wykonawcy
będą w ogóle zainteresowani  wzięciem udziału w takich przetargach i zapytaniach ofertowych,  bo
to wiadomo w  umowach są kary za niewywiązywanie się i dzisiaj wykonawcy prowadzą wiele
zleceń.  Tak  jak  stwierdził  na  wstępnie,  chciał  poinformować,  żeby  tu  nie  było  żadnego
przekłamania  to miały być fundusze tylko i wyłącznie z budżetu powiatu Kętrzyńskiego i miały
one usprawnić, w jakimś małym stopniu, bo jak wszyscy wiedzą, w gminie Barciany jest najwięcej
dróg powiatowych i inwestycje miały wpłynąć na poprawę infrastruktury, niestety nie wpłyną, jego
zdaniem.  Wicestarosta  nawiązał  do  wypowiedzi  Wójta,  nie  zgodził  się,  że  50%  to  było  za
poprzednich  starostów,  bo  to  były  znikome  inwestycje  i  dopiero  za  tego  zarządu  zarówno  w
Barciany  jak  i  w  innych  gminach  naszego  powiatu  te  inwestycje  50/50  nabrały  tempa,  ma
świadomość,  że  drogi  w  powiecie  kętrzyńskim są  fatalne  i     musimy szukać  rozwiązań,  jak
współpracować, aby te drogi czy  powiatowe, czy gminne naprawić i żeby można było nimi jeździć.
Stwierdził, że częstym gościem na sesjach jest pan radny Piotr Drozd, zwrócił się do Radnego , że
krzyczał  na  ostatnich  sesjach  na  temat  tej  drogi   Krelikiejmy-  Kolwiny,  a  to  najpierw  należy
umówić się z radnymi z Barcian, jak zrobić tę drogę.  Bo  twierdził Pan, że Zarząd nie chce tej
drogi robić, a tu się okazuje, że zupełnie kto inny nie chce tej drogi robić, więc najpierw należy
dogadać się na dole, a dopiero później krzyczeć na  sesjach w powiecie. Na tym zakończył.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  o  informację
Wicestarostę na temat szpitala, jakie kroki podjął Powiat odnośnie funkcjonowania szpitala.

Wicestarosta Powiatu Kętrzyńskiego – Michał Krasiński powiedział, że  jeżeli chodzi o szpital, to
na  poprzedniej  sesji  zostały  włączone  zmiany  dotyczące  szpitala  w  następujących  aspektach:
500 000,00 zł  pożyczki dla szpitala, bo szpital niestety posiadając 8 000 000,00 zł długu, który mu
sukcesywnie i Zarząd szpitala i Dyrekcja zmniejsza, nie mógłby się ubiegać o żadna pożyczkę  w
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banku, a nie wyobraża sobie jako organ założycielski, aby szpital miał brać jakiekolwiek pożyczki
w innych instytucjach niż banki, przy opóźnieniu wypłaty kontrahentów z NFZ-u  może nastąpić
sytuacja, gdzie mógłby szpital stracić płynność finansową, a na to nie mogą sobie pozwolić. Tak jak
wyjaśnił Radnym na sesji, to nie jest tak, że  te 500 000, 00 zł pożyczki jak uchwalono bodajże w
środę, to w czwartek  od razy szedł przelew na to, to jest uchwalone i to ma być w transzach,
Dyrektor będzie powiadamiał, jeżeli będzie potrzebował pieniędzy, będzie szło to jeszcze raz na
sesje Rady Powiatu i dopiero wtedy będą pieniądze dysponowane w tej sprawie, też myśli, że trzeba
powiedzieć bo jakieś dziwne plotki krążą nie to  nie jest  pożyczka na wypłatę, druga plotka to jest,
nie płacimy żadnym lekarzom po 50 000,00zł  miesięcznie i to też było  wyartykułowane przez
Dyrektora, że nikt tyle nie płaci, bo jest pewna umowa Dyrektorów i Pana Zakrzewskiego, jest to
Dyrektor  NFZ Warmińsko  –  Mazurski   z  określonymi  stawkami  i  powiat  płaci  tyle  samo jak
powiaty  ościenne  bartoszycki,  giżycki  itd.  Druga  sprawa  to  przeznaczono  1  300  000,00zł  na
inwestycje w szpitalach, to jest między innymi na remont pediatrii, na doposażenie chirurgii,  bo
niektóre  z  narzędzi  są  po  prostu  zamortyzowały,  a  wiec  ten   sprzęt  też  trzeba  sukcesywnie
wymieniać,  a  także  na   szereg  inwestycji  i  remonty,  które  w naszym szpitalu  powiatowym są
niezbędne. Wkrótce powiat  będzie wiedział, czy zostanie zwiększony kontrakt dla szpitala, to jest
pierwsza informacja dobra,  bo są na to szanse. Druga sprawa-trudna sytuacja kadrowa w szpitalu
jak w niemal wszystkich szpitalach i tego typu jednostkach w całej Polsce, brak anestezjologów,
dzisiaj anestezjolodzy są „towarem” deficytowym, dzisiaj mamy lekarzy anestezjologów z doskoku
przydałby się, aby na pełen etat w szpitalu tu trwa  penetracja, rynku, ale ze względu też na to, że
dyrektorzy szpitali spotykają się rozmawiają w NFZ też jest jakaś umowa dżentelmeńska,  że nie
ma podkupowania,  wyciągania   lekarzy z  ościennych szpitali,  żeby też  nie  wprowadzać  takiej
nieprzyjemnej atmosfery w lecznictwie, to jest jedyny mankament na dzień dzisiejszy.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała, powiedziała,
że zapewne Radni będą chcieli skorzystać  z obecności Pana Wicestarosty, tylko chciałby zanim
udzieli  głosu  poprosić  o  to,  aby  rozmowa  była  merytoryczna  i  kulturalna.  

Radny Gminy -  Piotr  Drozd – powiedział,  że  musi  się  wytłumaczyć.  Tutaj  stara  się  spokojnie
wypowiadać,  a  tam  w  Starostwie  troszeczkę  trzeba  podnieść  głos,  bo   w  trakcie  ktoś  inny
przeszkadza, tutaj nikt nie przeszkadza. Rolnicy znaleźli się w bardzo ciężkiej sytuacji, rolnicy będą
mieli wstrzymany odbiór mleka, jeżeli  mleczarka nie dojedzie, na ten temat są pisma. Mieszkańcy
w Solkienikach, Krelikiejmach potrzebują pomocy, muszą krzyczeć, żeby ktoś ich usłyszał, w takiej
znaleźli się sytuacji. Mówił nawet na sesji powiatu, że nie chodzi  o asfalt tylko, żeby utwardzić tę
drogę,  odwodnić,  aby ona była  przejezdna.  Mówił,  że  rolnicy mogą przyblokować Starostwo,
stwierdził,  jeżeli  znajdą się  w takiej  sytuacji,  że jednemu czy  drugiemu zostanie   wstrzymane
mleko,  to  postąpią  -  jeden za  wszystkich,  wszyscy za  jednego.  Jest  zwykłym rolnikiem,  który
walczy o  głos  swoich  wyborów,  po  to,  aby wywalczyć  tą  drogę,  tę  i  wiele  innych,  bo  drogi
powiatowe na  terenie gminy Barciany, są zaniedbane.  Następne w kolejce są Mołtajny i  wiele
innych dróg.

Wicestarosta  Powiatu  Kętrzyńskiego  –  Michał  Krasiński  powiedział,  że   musi  się  odnieść  do
wystąpienia  Pana  Radnego,  bo  Pan  Radny  ewidentnie  pokazuje,  że  chodzi  o  głowę  jednego
człowieka i dzisiaj to Pan  potwierdza, mówiąc „albo się weźcie do roboty, albo  rezygnujcie”. Pan
stwierdził w pytaniu do Wójta, że gmina Barciany nie współpracuje  czy nie chce współpracować
ze Starostwem. Współpraca jego zdaniem jest wzorowa, jeżeli chodzi o te inwestycje 50/50. Pan
stwierdził, że na ostatniej sesji, że w gm. Barciany było załatwione dofinansowanie i „Pan Wójt
czekał z pieniędzmi w ręku”, a wiemy. Państwo są Radnymi Gminy Barciany  i wy reprezentujecie
mieszkańców gminy, reprezentantów macie także w powiecie, Radnych Powiatowych. Ale zarząd
ten ani żaden inny nie powinien wrócić do tego co się działo jeszcze dwa lata temu, że powiat
Kętrzyński to był tylko Kętrzyn, ewentualnie Srokowo i ich Zarząd to on nam gwarantuje, patrząc
w oczy, że nie będzie czegoś takiego, że będzie jedna gmina uprzywilejowana od drugiej i będą
inwestycje  tylko  w  gminie  Barciany,  a  nie  będzie  inwestycji  w  gminie  Kętrzyn  w  Reszlu  w
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Korszach  czy w Srokowie. Dzisiaj inwestycje powiatu Kętrzyńskiego i to było przedstawiane na
niejednym  wykresie  są  zbilansowane,  dzisiaj  różnice  mogą  być  tylko  na  korzyść  Barcian  na
przykład,  bo w zeszłym roku ze względu na aspekty obszarów wiejskich i pozyskanie pieniędzy na
drogi, to jedynie dwie drogi, które mogliśmy zakwalifikować to były w Srokowie i w Barcianach.
W innych gminach również są takie potrzeby. 

Radny Gminy -  Piotr  Drozd – powiedział,  że   na poprzedniej  sesji  Pan Starosta  stwierdził,  że
zaprasza do swojego gabinetu, pokaże dokumentację wszystkim, kto jest chętny. Wybrał się więc do
gabinetu, ale został wyproszony przez Pana Wicestarostę i przez Pana Starostę, powiedziano mu, że
nasyłają go kolesie z Barcian, nie wie czy Pan Wójt czy Radni i jeszcze chciałby sprostować jedno
prosił,  aby Pan Wicestarosta i Pan  Starosta przejrzeli  dokumentację jego jako Sołtysa Barcian,
chodzi o pisma kierowane do Pana Tadeusza Mordasiewicza, tam na każde pismo była odpowiedź.
Może nie załatwił sprawy, ale ładnie było odpowiedziane, a obecnie odpowiedzi nigdy nie dostał,
mimo to, że zabrał głos na sesji prosił o odpowiedź pisemną, on jest zobowiązany odpowiedzieć
mieszkaniom. Mieszkańcy jego pytają, presja się zrobiła duża, każdy chce tę drogę mieć, drogę,
zatoczkę.   Starosta  obiecał  stosowną  uchwalę  i  nic  z  tego  nie  wyszło.  Sołectwo  Solkieniki
wyciągnie rękę  jako sołectwo, dołoży do tego  fundusz sołecki, jeżeli  Starostwo  zadeklarujecie
się, że zrobi zatoczkę, może mniejszym kosztem, chociaż jedną, bo jest dużo starszych ludzi, którzy
nie mają jak wsiąść do autobusu, autobus zatrzymuje się w błocie. 

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra – powiedział, że nie jest jeszcze za póżno.  On by doradzał, nie
narzucał,  po  pierwsze  trzeba  się  jakoś  dogadać,  po  drugie  on  by szedł  w  te  działania  z  tym
budżetem w te inwestycje, bo co prawda  7 miesiąc leci  i wiadomo, że tego fizycznie nie da się
wykonać, ale można by toprzekierować w niewygasające zadania. Da się to zrobić technicznie i
budżetowo i robić to do roku przyszłego, żeby te pieniądze zostały w kasie  na rachunku leżały
odpowiednio zaksięgowane. Dodał, że on bardzo mocno podkreślił, że w tej kadencji Starostwo 50-
ki  rozszerzyło na cały powiat, on podkreślił wyraźnie, że  nie da się zaprzeczyć, że w ubiegłych
kadencjach  również  jako   gmina  robiliśmy  50/50  chociażby  Suchawa  itd.   Jeżeli   został  źle
zrozumiany, to prosi o przyjęcie wyrazów szacunku.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski powiedział, ze korzystając z obecności
Wicestarosty  na  dzisiejszej  sesji  gminy  Barciany  wysłuchując  tutaj  poprzedników  naszła  go
refleksja, nie ma powiatu bez gmin. Gmina Barciany stanowi integralną część powiatu, próbuje
sobie wyobrazić szpital w Kętrzynie jak Leśną Górę, ale cóż z tego, próbuje sobie wyobrazić piękne
zaplecze aquaparku na Poznańskiej, ale cóż z tego,  jeżeli nie będziemy mieli dobrej infrastruktury
drogowej, bo tam nikt nie dojedzie, tam żaden mieszkaniec, jak nie będzie miał porządnych dróg i
do nas nikt nie przyjedzie, jak nie będzie miał porządnej infrastruktury. Miło mu było słyszeć, że
Pan  Wicestarosta  zaznaczył,  że  mamy  najdłuższą  sieć  dróg  powiatowych  na  terenie  gminy
Barciany, my mamy najdłuższą sieć na terenie całego powiatu, bo mamy ich  270 km  jak wynika z
danych  statystycznych  z  2015r.,  Jako  gmina  Barciany  mamy   najmniejszy  wskaźnik  dróg
utwardzonych w porównaniu  do poszczególnych gmin, a mamy jego tylko 69%, a tu się znajdują
na terenie naszej  gminy głównie producenci   żywności   i  oni muszą te surowce, z  których się
produkuje  tę  żywność  muszą  z  tej  gminy  wywieźć.  Państwo  występujecie  z  inicjatywą  przed
uchwaleniem naszego budżetu, że chcecie otrzymać od nas pomoc jako rady gminy w Barcianach
przy remoncie dróg powiatowych, które stanowią wasze zadania i  my się do tego przychylany,
pomimo tego,  że  o  wiele  więcej  zadań  mamy do  wykonania,  o  wiele  więcej  potrzeb  naszych
mieszkańców jest niż w powiecie i my musimy temu podołać, także wyciągnąć rękę, bo to leży we
wspólnym interesie. Jeżeli nie będziemy mieli dróg dobrych utwardzonych, to żadna karetka nie
dojedzie, nigdzie nie dojedzie na terenie gminy Barciany i będzie wielki problem, żadne służby nie
dojadą,  ale kontynuując dalej   tę wypowiedź.  Na jednej  sesji  radny Piotr  Drozd mówi o takiej
sytuacji, że do rolnika nie może dojechać odbiorca mleka bo drogę ma nieprzejezdną, no to on się
pyta, co by było, jakby dziecko  chciało się mleka napić, a tata powiedział czy mama powiedziała,
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no niestety  mleczarnia nie odbiera mleka od rolnika, bo drogę ma złą. Żyjemy w XIX wieku? Nie
będziemy się cofać do bruku, choć próbowano nam tutaj zrobić, ale żyjemy w XXI wieku, należy
się rozwijać. We wszystkich opracowanych strategiach,  z którymi on miał możność zapoznania się
na  terenie  gminy  Barciany  oraz  interpelacji  radnych  rady  gminy  Barciany  na  terenie  gminy
Barciany to wszędzie się mówi o drogach, 90% interpelacji dotyczy dróg, bo to jest najważniejsze,
drogi nam ułatwiają życie.  Mówił  Pan o programie 50/50, on już w tej  radzie dzięki zaufaniu
mieszkańców  jest  3  kadencje  i  nie  przypomina  sobie  takiej  sytuacji,   żeby  byli  przeciwni  w
partycypowaniu w kosztach utwardzania czy remontu dróg powiatowych i tak jest do tej pory, ale
jego prośba jest taka i myśli, że podzielą tę prośbę koleżanki i koledzy radni, mieszkańcy i Pan
Wójt  o  danie   2%   więcej  na  gminę  Barciany,  żeby  pochylić  się  nad  tymi  wskaźnikami  w
województwie olsztyńskim byłym stanowiliśmy największą gminę obszarowo, teraz też stanowimy,
bo obwód naszej gminy się nie zmienił, on  się nigdy  nie zmieni, my tu będziemy i my tu jesteśmy
i  mamy  swoje   potrzeby  i  musimy  znaleźć  wspólną  drogę  do   rozwiązania  tych  właśnie
newralgicznych  spraw,  trzeba  wiedzieć,  które  zadania  są  priorytetowe.  

Wicestarosta Powiatu Kętrzyńskiego – Michał Krasiński powiedział, że się w 99%  się zgadza,  że
dzisiaj drogi są priorytetem, dzisiaj drogi są najważniejsze, bo dzisiaj my żyjemy jak Pan bardzo
mądrze powiedział  w XXI wieku  i drogi typu droga na Krelikiejmy nie powinna mieć miejsca,
tylko  31 000 000,00zł to budżet gminy, a Starostwa  budżet to jest 67 000 000,00 zł, gdzie mają
pięć szkół  ponadgimnazjalnych,  dwa szpitale  na szczęście,  jeden,  który się  bilansuje,   a  nawet
zarabia  i dzisiaj on się zgadza, tylko trzeba by było wyliczyć, ile to jest  ten 1 037 000,00 zł to jest
na resztę gmin w tym roku inwestycji,  tylko co on nam zrobi, jeżeli radni z Barcian z tego okręgu
jedyna Radna ze Srokowa głosują za tym, aby te pieniądze zainwestować, a reszta głosuje, aby tych
pieniędzy  nie  inwestować,  to  może  znalazłoby  się  2 000 000,00  zł,  które  moglibyśmy
zainwestować, tylko jeżeli ludzie stąd nie będą chcieli, żeby te pieniądze zainwestować, to znowu
się rozbijemy o przysłowiową skałę, bo dzisiaj się pokusi o zostawienie, jak fundusze w tym roku
się  rozkładają,  bo  zarząd  pilnuje,  żeby  jedna  gmina  od  drugiej  nie  odstawiała,  żeby  była
zrównoważona restauracja infrastruktury i na przykład Wójt, Burmistrz sąsiedniej gminy Korsze
zawsze też w rozmowach zwracał na to uwagę. Kończąc przeprosił Przewodniczącą za zbyt długie
przemówienie czy zbyt  częste zabieranie głosu, serdecznie podziękował wszystkim za gościnę i
powiedział, że mógł się trochę nauczyć, jak sesja rady gminy czy powiatu powinna wyglądać

 Radny Gminy - Piotr Drozd – powiedział, że w tej radzie są różni, różne opcje, ale potrafimy się
zjednoczyć, działać dla dobra ogółu, dla dobra naszej gminy, może mają dobrego szefa.

Więcej spraw różnych nie zgłoszono.

Ad 23. Zakończenie obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas, w związku z wyczerpaniem
porządku obrad  XXXVI sesji  Rady Gminy,  zamknęła  jej  posiedzenie  o  godz.  15.08,  dziękując
wszystkim za udział.

          
       Przewodnicząca Rady Gminy

    Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas

Protokolant:
Izabela Kalista
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